
 

 

          Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

BALVU NOVADA PAŠVALDĪBA 

BALVU NOVAVADA DOME 
Reģ.Nr 90009115622., Bērzpils iela 1A, Balvi, Balvu novads, LV-4501,  

tālrunis +371 64522453, e-pasts: dome@balvi.lv 

 
 

Balvos 

 

IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS UN SPORTA JAUTĀJUMU KOMITEJAS 

SĒDES PROTOKOLS 
 

2023.gada 16.martā                                                                   Nr. 3 

 

Sēde sasaukta plkst. 11:00 

Sēdi atklāj plkst. 11:00 

 

Sēde notiek klātienē Bērzpils ielā 1A, Balvos, LV-4501 (3.stāvā, Sēžu zālē) 

 

Sēdes norise tiek ierakstīta audio formātā. 

 

Darba kārtībā: 

1. Par Baltinavas tiesas nama attīstības plānu. 

2. Par Balvu novada bērnu un jauniešu vasaras nometņu projektu konkursa nolikuma 

apstiprināšanu. 

3. Par grozījumu Medņevas pirmsskolas izglītības iestādes „Pasaciņa” nolikumā. 

 

Papildus darba kārtībā: 

4. Par līdzfinansējumu privātajām vispārējās izglītības iestādēm (informatīvs). 

 

Sēdi vada – Aija Mežale 

Protokolē – Jūlija Korlaša 

 

Piedalās- 

Komitejas locekļi: deputāts Ruta Cibule, deputāts Marija Duļbinska, deputāts Sandra Kindzule, 

deputāts Svetlana Pavlovska, deputāts Egons Salmanis, deputāts Imants Slišāns 

 

Ieinteresētās personas: 

Izpilddirektore Daina Tutiņa, domes priekšsēdētāja vietniece Sandra Kapteine, projektu 

vadītājs Gatis Siliņš, Attīstības plānošanas nodaļas vadītājs Aleksandrs Sņegovs, 

izpilddirektora vietnieks attīstības plānošanas un nekustamā īpašuma jautājumos Jānis 

Bubnovs, Izglītības pārvaldes vadītāja Inese Circene, Izglītības pārvaldes izglītības darba 

speciāliste Maruta Brokāne 

attālināti izmantojot  https://us06web.zoom.us/ (attēla un skaņas pārraidi reālajā laikā) SIA VEK 

arhitekts Andris Rūtenbergs, SIA VEK valdes priekšsēdētājs Krišjānis Zaķis, juriskonsults 

Iveta Kokoreviča, juriskonsults Līga Šustova, projektu vadītāja Santa Šmite, juriskonsults Inese 

Trupovniece, vecākais sabiedrisko attiecību speciālists Kristiāns Bokta, juriskonsults Juris 
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Annuškāns, Juridiskās nodaļas vadītāja Ilona Blūma, Rugāju muzeja direktore Velga Vīcupa, 

Medņevas pirmsskolas izglītības iestādes “Pasaciņa” vadītāja Ilze Brokāne, projektu vadītāja 

Arvita Voiciša, iepirkumu speciāliste Sarmīte Gržibovska, domes priekšsēdētājs Sergejs 

Maksimovs, izpilddirektora vietnieks administratīvajos un finanšu jautājumos Tamāra Locāne, 

Izglītības pārvaldes ekonomiste Ieva Sīle 

 

Balsojums par papildus darba kārtības jautājuma iekļaušanu 

 

Ziņo Aija Mežale: Sēdes vadītāja skaidro, ka papildus darba kārtībā ir iekļauti jautājumi 

un aicina komitejas locekļus to apstiprināt. Komitejas locekļi 

apstiprina papildus darba kārtību. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

7 (Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Sandra Kindzule, Aija 

Mežale, Svetlana Pavlovska, Egons Salmanis, Imants 

Slišāns) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: Apstiprināt papildus darba kārtības jautājumos 

 

Balsojums par darba kārtību kopumā 

 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Lūdz 4.darba kārtības jautājumu izskatīt kā 1.darba kārtības jautājumu. 

Aicina apstiprināt iesniegto priekšlikumu, par ko komitejas locekļi 

nobalso ar 7 (Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Sandra Kindzule, Aija 

Mežale, Svetlana Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns) balsīm 

par, pret - nav, atturas - nav. Priekšlikums tiek atbalstīts. 

Ziņo Aija Mežale: Aicina apstiprināt darba kārtību kopumā, ar izteikto priekšlikumu. 

Komitejas locekļi to apstiprina. Sāk izskatīt darba kārtības jautājumus. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

7 (Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Sandra Kindzule, Aija 

Mežale, Svetlana Pavlovska, Egons Salmanis, Imants 

Slišāns) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: Apstiprināt darba kārtību kopumā 
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1.§ 

Par Baltinavas tiesas nama attīstības plānu 

 

Ziņo Jānis Bubnovs: Ziņo un sīkāk paskaidro par Baltinavas tiesas nama attīstības plānu. 

Izsaka viedokli Andris 

Rūtenbergs: 

Sīkāk skaidro par pārplānošanas plānu. 

Izsaka viedokli 

Aleksandrs Sņegovs: 

Sīkāk paskaidro par šo projektu. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Skaidro, ka vēlētos dzirdēt kopējo konceptu. 

Izsaka viedokli 

Krišjānis Zaķis: 

Sīkāk skaidro par šo projektu. 

Izsaka viedokli Jānis 

Bubnovs: 

Sīkāk skaidro par attīstības plānu, darba grupu un par nodefinēto 

mērķi. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Sīkāk skaidro par termiņiem. Uzskata, ka pie atildīgajām personām 

vajadzētu arī norādīt Baltinavas pagasta pārvaldes vadītāju Sarmīti 

Tabori. Sīkāk skaidro par vienotu konceptu novada ietvaros. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Jautā, vai šajā plānā varēs mainīt kādas nianses, ja būs tāda 

nepieciešamība. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Sīkāk skaidro par koncepciju, tās virzieniem, nospraustajiem 

mērķiem. Uzskata, ka būtu labi, ka tiktu ierakstīts un atrunāts kaut kāds 

noteikts termiņš. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Uzskata, ka šādiem plāniem jābūt katrā vietā, ko vēlamies sakārtot. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Par ieceri veidot Ziemeļlatgales nemateriālā mantojuma saglabāšanu, 

ka ir kopējā novada identitāte, bet katram pagastam noteikti ir sava 

spilgtākā nianse. Aicinājums ir šo plānu Kultūras pārvaldei veidot 

kopā ne tikai ar muzejiem, bet pilnīgi ar visām kultūras nozaru 

institūcijām, atrodot tur savu vietu tautas namiem, muzejiem, arī 

bibliotēkām, kā arī neaizmirstot par atsevišķām privātpersonām, kuri 

ieguldot savus privātos līdzekļus arī ir izveidojuši ļoti spilgtas 

kolekcijas. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Skaidro, ka šī ir koncepcija- attīstības plāns, kurā mēs oficiāli domes 

deputāti nospraužam konkrētus mērķus, kurus vēlamies sasniegt un 

konceptuāli arī sadalam telpas. Uzskata, ka šajās koncepcijās noteikti 

nevajadzētu rakstīt vārdus un uzvārdus, ka tie ir konkrēti virzieni, kas 

tiek nosprausti un šo virzienu sasniegšanai atbildīgās institūcijas arī 

darbojas. Lielākais aicinājums un vēlme ir par to, ka mēs visi esam 

vienojušies par šī nama turpmāko attīstību un kādi mērķi ir jāsasniedz. 

Nevajadzētu šeit uztraukties par finansējumu, jo tā ir attīstības 

koncepcija. Būs vēl iespējas pieteikties projektu konkursos. Projektu 

vadītāji sekos visam šim un spēs pielāgot mūsu vajadzības un mērķus 

konkrētajā projektā, zinot, ko tieši vēlamies sasniegt. Šobrīd tiek 

akcentēta vīzija, uz kuru vēlamies tiekties. Uzskata, ka būtu labi, ja 

šajā attīstības plānā būtu minēts konkrēts gada skaitlis līdz kuram ir 

jācenšas saniegt šo mērķi. 
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Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka gatavojot jebkuru ēku, tiek uzrunāts meistars, kas arī 

pielāgo jau konkrētu vietu. Ja šobrīd tiek kārtots 1.stāvs, lai nav nekur 

nekādas neveiksmes. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā, vai šobrīd balstoties uz šo attīstības plānu var iesniegt projekta 

pieteikumu un vai varēs dabūt kaut kādu finansējumu. 

Izsaka viedokli 

Aleksandrs Sņegovs: 

Skaidro, ka Finanšu komitejā tiks izskatīts jautājums par Latvijas-

Lietuvas projektu realizāciju un tas ir arī saistīts ar šo projektu. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Skaidro, ka sākotnēji, kad tika stāstīts par šo projektu bija cits 

koncepts. 

Izsaka viedokli 

Aleksandrs Sņegovs: 

Skaidro, ka tas koncepts šobrīd paliek spēkā. Komitejas locekle 

R.Cibule plkst.11.40 atstāj komitejas sēdi. 

Izsaka viedokli Santa 

Šmite: 

Sīkāk paskaidro par projektu kopumā un pieejamo programmu. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka no komitejas locekļiem iebildumu nav un šī iecere tiek 

atbalstīta. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Skaidro, ka šobrīd piekrīt tam, ka šis jautājums ir informatīvs, bet 

aicinājums būtu uz domes sēdi sagatavot lēmuma projektu, kurā tiks 

apstiprināts šis attīstības plāns, kurā tiks atrunāts šis konkrēts gada 

skaitlis. 

Izsaka viedokli Daina 

Tutiņa: 

Skaidro, ka šobrīd tā arī bija domāts - šo jautājumu izskatīt informatīvi 

un tad uz domes sēdi sagatavot lēmuma projektu ar šo attīstības plānu, 

kuru tad arī apstiprinātu. 

Izsaka viedokli Gatis 

Siliņš: 

Skaidro, ka projektētajam bija jautājums par trepēm, ko arī 

vienpersoniski nevēlētos pieņemt un izlemt. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Jautā, vai to nevarētu uzticēt izlemt darba grupai. 

Izsaka viedokli Jānis 

Bubnovs: 

Skaidro, ka tas īsti nebūtu darba grupas darbs lemt šādus jautājumus, 

ka darba grupas darbs bija izstrādāt šo koncepciju. 

Izsaka viedokli Daina 

Tutiņa: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Piekrīt tam, ka šī ēka ir jāatjauno tā, kā tas jau bija iepriekš vēsturiski. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina apstiprināt iesniegto priekšlikumu "sagatavot lēmuma projektu 

un jautājumu "Par Baltinavas tiesas nama attīstības plāna 

apstiprināšanu" virzīt izskatīšanai 23.03.2023 domes sēdē, kā papildus 

darba kārtības jautājumu, par ko komitejas locekļi nobalso ar 6 (Marija 

Duļbinska, Sandra Kindzule, Aija Mežale, Svetlana Pavlovska, Egons 

Salmanis, Imants Slišāns) balsīm par, pret -nav, atturas - nav. 

Priekšlikums tiek atbalstīts. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina šo jautājumu pieņemt zināšanai un lūdz sagatavot lēmuma 

projektu un jautājumu "Par Baltinavas tiesas nama attīstības plāna 

apstiprināšanu" virzīt izskatīšanai 23.03.2023 domes sēdē. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
6 (Marija Duļbinska, Sandra Kindzule, Aija Mežale, 

Svetlana Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns) 

"pret" -  nav 
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"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

Pieņemt šo jautājumu zināšanai. Sagatavot lēmuma 

projektu un jautājumu "Par Baltinavas tiesas nama 

attīstības plāna apstiprināšanu" virzīt izskatīšanai 

23.03.2023 domes sēdē, kā papildus darba kārtības 

jautājumu 

 

2.§ 

Par Balvu novada bērnu un jauniešu vasaras nometņu projektu konkursa nolikuma 

apstiprināšanu 

 

Ziņo Maruta Brokāne: Ziņo par lēmumprojektu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina apstiprināt iesniegto lēmuma projektu. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
6 (Marija Duļbinska, Sandra Kindzule, Aija Mežale, 

Svetlana Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 

"Par Balvu novada bērnu un jauniešu vasaras nometņu 

projektu konkursa nolikuma apstiprināšanu" 

 

3.§ 

Par grozījumu Medņevas pirmsskolas izglītības iestādes „Pasaciņa” nolikumā 

 

Ziņo Ilze Brokāne: Ziņo par lēmumprojektu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina apstiprināt iesniegto lēmuma projektu. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
6 (Marija Duļbinska, Sandra Kindzule, Aija Mežale, 

Svetlana Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 

"Par grozījumu Medņevas pirmsskolas izglītības iestādes 

„Pasaciņa” nolikumā" 
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4.§ 

Par līdzfinansējumu privātajām vispārējās izglītības iestādēm (informatīvs) 

 

Ziņo Inese Circene: Ziņo un sīkāk paskaidro par līdzfinansējumu privātajām vispārējās 

izglītības iestādēm. Skaidro, ka ir saņemts iesniegums, kurā lūdz 

piešķirt līdzfinansējumu. Sīkāk paskaidro par Balvu novada izglītības 

iestādēm un to mācību piedāvātājām iespējām. Uzskata, ka Balvu 

novada izglītības iestādes pietiekoši labā kvalitātē sniedz mācību 

pakalpojumus un to klāsts ir pietiekošs, ka nav nepieciešams izmantot 

privātās vispārējās izglītības iestādes, ka šo izglītību ir iespējas saņemt 

Balvu novadā. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Jautā, vai šie bērni ir tikai deklarēti Balvu novadā un reāli arī neatrodas 

mūsu novadā. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. Skaidro, ka starp šiem 

bērniem ir arī pieaugušie. Skaidro, ja gadījumā tiks pieņemts lēmums 

par šo līdzfinansējumu, tad ir jāizstrādā arī kārtība, kā tas tiks piešķirts 

un vai pieaugušajam cilvēkam, kurš strādā arī tiks atmaksāta šī 

izglītības iegūšana. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Uzskata, ka ir jāatbalsta sava novada skolas un šobrīd šī pieejamība 

izglītībai ir nodrošināta ļoti labi, bet nākotnē noteikti skatoties to, ar 

ko šobrīd draud par skolu tīkla optimizāciju, tad iespējams, kādam 

bērnam, kas atrodas tālā pierobežā būs vieglāk mācīties tālmācības 

skolā un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka Balvu novads ir ļoti pretimnākošs un kas attiecas uz šo 

iesniegumu, tā ir vecāku izvēle. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Skaidro, ka piekrīt iepriekš teiktajam. Uzskata, ka tā ir vecāku izvēle 

un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka šo jautājumu pārrunāja ar Izglītības pārvaldi pirms 

komitejas sēdes. Skaidro, ka varbūt pēc kāda laika varētu atgriezties 

pie šī jautājuma, bet ir jāskatās, kas tiks izlemts attiecībā uz skolām, 

bet ir jācīnās un jāmēģina maksimāli noturēt izglītības iestādes tuvāk 

dzīvesvietai. Skaidro, ka šobrīd netiks šis iesniegums atbalstīts, ka 

rakstot atbildi, noteikti ir jāmin tas fakts par to, ka tiek atbalstītas sava 

novada skolas un, ja ir iespēja šiem vecākiem atgriezties klātienē 

bērniem mācīties Balvu novada skolās. Par pieaugušo izglītību 

uzskata, ka šis jautājums nav vispār jāapspriež. 

Izsaka viedokli Marija 

Duļbinska: 

Jautā, kāpēc šīs ģimenes ir izdarījušas šādu izvēli, lai bērni mācās 

attālināti, kāds ir tam pamatojums, ka bēni nevar mācīties parastajā 

skolā. Par pieaugušajiem, kuri mācās, ka iepriekš tika runāts par to, ka 

trūkst speciālistu, līdz ar to vēlētos zināt, kādās profesijās tiek iegūta 

šī izglītība. Varbūt ir jādomā, ka šie speciālisti novadā ir nepieciešami 

un tad gan būtu nepieciešams atbalstīt šo izglītību. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Atbild uz jautājumiem un sīkāk paskaidro. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina šo jautājumu pieņemt zināšanai un šobrīd neatbalstīt šo 

iesniegumu. 

 

Nolemj: 

Informācija par līdzfinansējumu privātajām vispārējās 

izglītības iestādēm tiek pieņemta zināšanai un šobrīd 

iesniegums netiek atbalstīts. 
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Sēdi slēdz plkst. 12:17 

 

Sēdi vadīja – 

Komitejas sēdes vadītāja                                                                                           Aija Mežale 

 

Sēdi protokolēja –  

sēžu protokolu vadītāja                Jūlija Korlaša 

 

 


